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30 éves a Kecskédi Horgász Egyesület 

A Kecskédi Horgász Egyesület 2024. szeptember 7-én elérkezett egy jubileumi megemlékezéshez, 30 éves 
lett az egyesület. Horgásztársainkkal 
együtt készültünk az ünnepi nap meg-
szervezésére. Szerencsére a MOHOSZ 
pályázat útján támogatta erőfeszítésein-
ket. Meghívott vendégeink sorában sze-
repeltek a KEMHESZ jelenlegi és ko-
rábbi vezetői, a kecskédi önkormányzat 
tagjai, valamint a kecskédi egyesületek 
vezetői is. 

Az ünnep nyílt horgászversennyel kez-
dődött és az eredményhirdetés után az 
ünnepi beszédekkel folytatódott. A be-
szédet az egyesület elnöke, Tomayer 
Béla nyitotta meg. Néhány percben 
megemlékezett az Öregtó indításának 
nehézségeiről és körülményeiről, meg-
emlékezett azokról az emberekről is, 
akik tevékenyen részt vettek a sziszifu-
szi munkálatokban, de sajnos nincsenek 
már közöttünk.  A meghívott vendégek 
megemlékezéseivel folytatódott a prog-
ram, Gruber Zoltán volt polgármester 
úr és az új megválasztott polgármester, 
Kaszányiné Ruppert Tímea, majd Os-
vald Zsolt a KEMHESZ ügyvezető el-
nöke köszöntötte az egyesületet. Végül 
a kecskédi egyesületetek vezetői gratuláltak és ajándékkal lepték meg az ünnepelteket. 

A horgász egyesület megköszönte és ajándékokkal kedveskedett tagjainak az egyesület munkájában való 
aktív részvételért. A további programok halászlé kóstolással és a gyerek horgászversennyel folytatódtak, 
valamint elkezdődött a halászléfőző verseny. 

A gyermekek számára sok játékot biztosítottak a szervezők a horgásztó mellett, amit a gyerekek ki is hasz-
náltak. A  felnőttek hűsítő italokkal oltották szomjukat és mindenki szívesen fogyasztott a horgász egyesület 
tagjai által készített sült halból, füstölt halkülönlegességekből és hagyományos ételekből is.  

A gyermek horgászverseny is véget ért és átadásra kerültek a kupák. A verseny különlegessége a győztes 
horgászpalánta által az utolsó pillanatban akasztott, több mint 12-kg-os amur volt. Még a tapasztalt horgá-
szok is megsüvegelték ezt a fogást. Gratulálunk az ifjú horgásznak! 

Reméljük mindenki jól szórakozott, és jól érezte magát! Köszönet a megjelenteknek! 

            Horgász Egyesület vezetősége 
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Cikluszáró- 2024. 
szeptember 11-én 
utolsó ülését tartotta 
Kecskéd Község Ön-
kormányzatának 2019
-ben megválasztott 
Képviselő-testülete.  

A cikluszáró testületi 
ülés főbb témái a kö-
vetkezők voltak: 

A Kecskédi Német Nemzetiségi Óvoda és Bölcsőde cso-
portszám bővítése, éves munkatervének és házirendjének 
fenntartói jóváhagyása továbbá  elfogadásra került a Kecs-
kédi Német Nemzetiségi Általános Iskola 2023-24 évi tevé-
kenységéről szóló tájékoztató is. Megvitatták a képviselők 
művelődési ház felújításával kapcsolatos teendőket, az in-
tézményekben szükségesség vált beruházásokat. Jóváha-
gyásra került a települési szennyvízelvezetésre vonatkozó 
2025-2039. évekre szóló Gördülő Fejlesztési Terv, és a 
2025. évi szennyvízágazati beruházási tervet is. Szó esett a 
beérkezett közüzemi szolgáltatások ajánlatairól, továbbá az 
idén Biedenkopfból érkező vendégek fogadásáról. A testü-
leti ülés végeztével a képviselők kellemes és tartalmas be-
szélgetést folytattak egy vacsora mellett, melyre meginvi-
táltam a megjelenteket. Ezúton is köszönetemet fejezem ki 
az elmúlt 5 évben nyújtott, a település érdekében végzett 
munkájukért. A le és elköszönő képviselőknek sok sikert 
kívánok a jövőben. 

Csapatépítő - Haladni és 
sikereket elérni nehéz hely-
zetben csak úgy lehet, ha 
egyként megyünk előre. A 
választásokat követően az 
újonnan megalakuló képvi-
selő testület minden tagjával 
leültem beszélni és egyeztet-
ni az elképzeléseiről és az 
általa elképzelt tisztségekről. 
Szó esett arról, hogy melyik 
leendő önkormányzati bi-
zottságokban tudnák elkép-
zelni magukat és másokat, 
de arról is, hogy melyik bizottságban töltenének be szívesen 
vezető szerepet, illetve az egyes vezető helyekre kit tudnak 
elképzelni.  A beszélgetések célja az volt, hogy a megszer-
zett információk alapján egy olyan csapat álljon össze, ahol 
kölcsönös a bizalom és maximális az elfogadás.  Vélemé-
nyem szerint mindenki azon a területen lehet sikeres, ahol a 
tudása és ambiciója egyesül.  Úgy gondoltam, hogy az 
egyeztetések után, de még az alakuló ülés előtt átbeszélem a 
képviselőkkel a személyes, négyszemközti beszélgetések 
alapján meghozott döntéseket, így 2024.09.27-én a polgár-
mesteri hivatal udvarába egy csapatépítőnek szánt kötetlen 
ismerkedő beszélgetést szerveztem az újonnan megválasz-
tott települési képviselők számára. Az összejövetel elérte 
célját, jó hangulatban és a formalitások mellőzésével tudta 
mindenki elképzeléseit és céljait megosztani-bízom benne, 
hogy ez az attitüd végigkíséri ezt, a 2029-ben majdan lezá-
ruló önkormányzati ciklust.  

Veszélyes fák - 2024.09.14-én a viharos széltől 
és a nagy mennyiségű esőtől meglazult talajból a 
Környe felé vezető kerékpárúton egyik nagymére-
tű fa kifordult az útra dőlve, szerencsére balesetet 
nem okozva. Az elmúlt 1 évben több hasonló eset 
is történt már. A kerékpárút mellett található még- 
a most kidőlt fa mellett- még 3 ilyen fa, mely a 
katasztrófavédelem jelzése alapján belátható időn 
belül ugyanerre a sorsra fog jutni. Nemcsak a kül-
területen, hanem településünk belterületén, a Kos-
suth utcában is akadnak veszélyesnek minősített 
fák. Annak érdekében, hogy ne a véletlenen vagy 
a szerencsén múljon, hogy történik-e miattuk em-
beri sérülés szeptemberben kérelmet adtam be az 
erdészeti felügyeletet ellátó hatósághoz, hogy ez a 
mindösszesen körülbelül 10 fa kivágásra kerülhes-
sen. Jelenleg az ő válaszukra várunk, annak meg-
érkezése után pozitív elbírálás esetén megtörtén-
nek a szükséges, megelőző jellegű fakivágások. 
Az iskola előtti területen is évek óta egyeztetés 
alatt van az ott lévő fák sorsa. Azok a nagyméretű 
fák a rájuk telepedő fagyöngyök miatt elveszítet-
ték egészségüket, gyökereik rongálják az iskola 
előtti járdát és a bejárati aszfaltot. Sorsukról szak-
emberekkel egyeztetünk még, de sajnos elképzel-
hető, hogy a jövőben ezek a fák is kivágásra kell, 
hogy kerüljenek. 

Önkormányzati hírek 

Összefogás -Szeptember utolsó hétvégéje na-
gyon mozgalmas 
volt a közintézmé-
nyek udvarán és kör-
nyékén. Elkészült a 
bölcsőde udvarán 
lévő faház aminek 
állagmegóvása meg-
óvása érdekében az 
eredeti tetőszerkezet 
zsindellyel való lefe-
dését Orlovits Fe-
renc (Frici) társadal-
mi munkában végezte el a kedvezőtlen időjárási 
körülményekkel nem törődve. Mindeközben több 
mint egy tucat önkéntes tűzoltó szorgoskodott az 
óvoda udvarán is. Az 
kerítés közvetlen 
közelében felnövő 
fák és aljnövényzet 
sajnos már nyomta a 
kerítés betonelemeit, 
így azokat el kellett 
távolítani, hogy a 
további rongálódás 
elkerülhető legyen. 
Az iskola udvarán 
lévő fa is kivágásra 
került, sajnos a fa ágai elszáradtak, így balesetek 
elkerülése érdekében a kivágás mellett döntöt-
tünk a szakemberekkel. Ezúton is köszönjük Or-
lovits Ferencnek (Fecó), Czupár Norbertnek és a 
Kecskédi Önkéntes Tűzoltó Egyesület tagjainak a 
hathatós segítséget intézményeink biztonságosab-
bá tételében.   

Kaszányiné Ruppert Tímea 
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Kedves kecskédi Lakosok! Kedves Gondozottaim! 
 
Szeretettel köszöntöm Önöket, Pálinkás-Lisztmayer Anett vagyok, 2024. 

szeptember hónaptól látom el községük védőnői feladatait. 

Pusztavámról származom, ott is jártam általános iskolába, majd Székesfe-

hérváron tanultam gimnáziumban, ezt követően Budapestre jelentkeztem 

főiskolára, ahol 2016-ban végeztem a Semmelweis Egyetemen védőnő-

ként. Tanulmányaimat követően Pusztavámon helyezkedtem helyettes-

ként, jelenleg is a településen élünk férjemmel és két óvodáskorú kisfi-

únkkal. 

Fontos számomra, a vidéki környezet adta nyugodt életforma biztonsága, 

ezért is örültem a lehetőségnek, hogy Kecskéden tudtam elhelyezkedni. 

Volt szerencsém már megismerkedni az óvodába és az általános iskolába 

járó gyermekekkel és a pedagógusokkal, továbbá a község legkisebb lakóival és szüleikkel, illetve a 

várandós kismamákkal. Egy összetartó közösségnek ismertem meg a lakosságot. 

Bízva abban, hogy munkámmal segíthetem községüket, jó egészséget kívánok mindnyájuknak! 

 
           Pálinkás-Lisztmayer Anett 

Tisztelt Kecskédi Lakosok! 

Akár a klímaváltozás hatásait elismerő, akár azt tagadó vagy figyelmen kívül hagyó legyen valaki-az 

mindenki számára nyilvánvaló, hogy az elmúlt években a korábbi évtizedekben tapasztaltakhoz ké-

pest érzékelhető változások következtek be az időjárási jellemzőkben. A nyarak forróbbak, a telek 

enyhébbek lettek és ezek mellett a rövid idő alatt lehulló csapadék mennyisége is jelentősen megnőtt. 

A korábbi viszonyokra tervezett és azt hellyel-közzel kezelni tudó csapadékvíz elvezetési települési 

rendszerünket a rövid idő alatt lezúduló csapadék komoly kihívások elé állítja-és ennek egyik oka, 

hogy sokan nem tartják karban, tisztán az ingatlanuk előtti árkokat, amelyek emiatt nem tudják elve-

zetni a csapadékvizet.  

A hatályos jogi szabályozás szerint a köztisztasággal és a települési szilárd hulladékkal összefüggő 
tevékenységekről szóló 1/1986. (II.21.) ÉVM-Eüm rendelet 6. § (1) bekezdés a) és b) pontja előírja, 
hogy 

„a tulajdonos köteles gondoskodni  

a) az ingatlan előtti járdaszakasz (járda hiányában egy méter széles területsáv, illetőleg ha a járda 
mellett zöldsáv is van, az úttestig terjedő teljes terület);  

b) a járdaszakasz melletti nyílt árok és ennek műtárgyai, 

tisztántartásáról, a csapadékvíz zavartalan lefolyását akadályozó anyagok és más hulladékok eltá-
volításáról.” 

 

Kérjük,  hogy az ingatlana előtti csapadékvíz elvezető árok , rendbetételéről minden tulajdonos intéz-
kedjen, és a jövőben annak tisztán tartásáról folyamatosan gondoskodjon. A karbantartás eredménye-
képpen a kapubeállók alatti csövek átláthatósága és vízáteresztési akadálymentesítése is elvárt és kö-
telező elem.  

          Kaszányiné Ruppert Tímea 
           polgármester 
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Villány Fejér megyében? – avagy az első Moorischer Traum 

Első alkalommal került megrendezésre a 

móri piactéren szeptember 21-én a Moo-

rischer Traum néven jegyzett rendezvény, 

amire reméljük, hogy az arra érdeklődők 

a Móri bornapokhoz hasonlóan mostantól 

minden ősszel készülhetnek. 

Mór, Vértesboglár, Vértesacsa, Mezőfal-

va, Pusztavám, Szár és Szomód tánccso-

portjai mellett a Kecskédi Néptánc Egye-

sület csoportjai is felléptek a rendezvé-

nyen, ahol a szóló produkciókon felül a 

meghívott táncosok egy rövid, ám annál 

látványosabb közös koreográfiát is előad-

tak.  A délután folyamán négy zenekar is 

koncertet adott, majd a rendezvényt a 

SWAB zárta egy éjfélig tartó bállal.  

A kecskédiek jól ismerik a Villányban 

már évek óta megrendezésre kerülő szep-

temberi sváb fesztivált, amivel sok párhu-

zamot mutatott a móri rendezvény, így 

bátran ajánljuk a jövőben az érdeklődők figyelmébe! 

         A Kecskédi Néptánc Egyesület Elnöksége 

Jó szerencsét! 

A bányászok így köszönnek egymásnak 1893 óta: Jó 

szerencsét! 

Magyarországon 1951 óta szeptember első vasárnapján 

tartják a Bányásznapot. Kecskéd Község Önkormányza-

ta és a Nyugdíjas Klub településünkön szeptember 1-jén 

tartotta meg bányásznapi megemlékezését.  

Az ünnepségen Depnerné Neckernusz Borbála köszön-

tötte a megjelenteket és ünnepi beszédében emlékezett 

meg a sok ezer bányász önfeláldozó munkájáról. Majd 

Nemes Istvánné Zsuzsa méltatta a bányásznap jelentősé-

gét. 

Ezután az önkormányzat nevében Kaszányiné Ruppert 

Tímea polgármester asszony helyezte el az önkormány-

zat koszorúját. Majd a részvevők is fejet hajtottak a bá-

nyászok emléke előtt és elhelyezték az emlékezés koszo-

rúit, mécseseit.  

A megemlékezés végén felcsendült a Bányász Himnusz. 
 
„Szerencse fel! Szerencse le! Ilyen a bányász élete…” 
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Teltház az erőműben, visszatértek a szakemberek Oroszlányba 
Novemberben próbaüzemmel tesztelik az új, fluidágyas technológiát 
 
Utolsó szakaszába ért a kétéves, összetett beruházási folyamat az Oroszlá-
nyi Erőműben, amelyben hazai illetve nemzetközi szakemberek vettek 
részt. A környezetvédelmi előírásoknak korábban nem megfelelő techno-
lógiát felváltotta egy modern, környezetbarát biomassza tüzelésű flu-
idágyas üzemelés. A kihalt, ikonikus oroszlányi erőműben ismét van élet, 
visszatértek a régió villamosipari dolgozói illetve új szakemberek, és az 
indulásához szükséges, tervezett 350 állás szinte betelt. A most induló 
novemberi próbaüzem után az erőmű december végén várhatóan már az 
országos ellátási rendszerbe is bekapcsolódik az áramtermeléssel. 

A Veolia csoport beruházásának megvalósítása során az Oroszlányi Erő-
mű két korábbi vegyes tüzelésű kazánja fluidágyas biomasszatüzelésű technológiával korszerűsödött, és a turbi-
nákat felhasználva több mint 600 GWh villamos energiatermelésre lesz képes. Az import földgáztól független, 
régiós beszerzésű biomassza fűtőanyag-használattal a korábbinál korszerűbb, fenntarthatóbb, CO2 semleges 
áramtermelés kezdődik Oroszlányban, amely nemcsak munkahelyeket biztosít a térségben, hanem gazdaságélén-
kítő hatása is van. 

Vollár Attila a Veolia Közép-magyarországi erőművek regionális igazgatója elmondta: 

„Vállalatunk a beruházással a régió energiatermelésének hagyományát folytatja, és ennek létjogosultságát erő-
síti, hogy az erőmű tervezett létszámát a környéken élő szakemberekkel illetve a villamosiparhoz csatlakozó új 
munkatársakkal értük el.  Biztosak vagyunk abban, hogy ebben nagy szerepe van a modern technológiának, 
amely a korábbiaknál sokkal korszerűbb, és több munkafázisa is automatizált. Emellett, aki ezt az iparágat vá-
lasztja, az nálunk életpályamodellt kap, akár 10-20 évre is tervezhet. Ráadásul ritka lehetőség megélni egy erő-
mű építésének és indulásának a folyamatát. Most pedig a legizgalmasabb szakaszba értünk, amikor a teljesen új 
technológia próbaüzeme zajlik.” 

A kívülállók számára igazán látványosan nyáron változott az erőmű, egyrészt láthatóvá váltak az átépítések, az 
új épületrészek, másrészt a dolgozók többsége tavasztól érkezett. Számukra a szakmai kihívást a korszerűsített, 
fluidágyas technológia, a megújult vízelőkészítőmű, illetve tüzelőanyag-feladó rendszer jelenti, amelyhez szük-
ség volt az irányítástechnika és a villamoshálózat fejlesztésére is. 
Az erőmű modernizált, újjáépített technológiájának novemberre tervezett próbaüzeme előtt felkészítik a turbiná-
kat és kazánokat az energiatermelésre. Ennek fontos szakasza a csővezetékek és a gépek belső tereiből a por- és 
más kis szennyezőrészecskék eltávolítása, amelyek működés közben károsíthatják a gépek egyes részeit. A két 
kazán és turbinák tisztítási folyamatát és az úgynevezett melegüzemű próbát a szakemberek magasnyomású gőz-
zel végzik októberben. A többhetes felkészülő szakasz elengedhetetlen az új technológia teszteléséhez, hogy a 
végén üzembiztos termelés induljon el. A vállalat egy nagyon részletes menetrend alapján végzi a védelmi és 
melegüzemi próbákat a kazánok és turbinák, valamint a tűzterek esetében is.  

A legizgalmasabb szakmai rész mindenképpen a 7 napos próbaüzem lesz, amelyre fokozatosan készítik fel a 
rendszert. A sikeres próbaüzem után az erőmű az országos áramellátásba a 2x49,9 MW teljesítményű turbinák-
kal várhatóan december utolsó napjaitól kapcsolódik be a kereskedelmi üzem megkezdésével.  

A vállalatnál folyamatos a munkatársak képzése, hiszen egy új technológiát kell megismerniük és ehhez szüksé-
ges átvenni olyan szakági munkatársak tapasztalatát és tudását, akik hasonló technológiával dolgoznak. Emiatt a 
Veolia csoport más erőműitől is érkeztek szakemberek, illetve a kazánok modernizálója, a finn Valmet is átadott 
szakmai ismereteket. A folyamat izgalmakkal és lelkesedéssel teli, mert mindenki várja az éles indulást. A mun-
kafolyamat egyre kiterjedtebb, most már délután és éjszaka is van élet az erőműben. Sok fiatal is csatlakozott a 
villamos iparághoz, ráadásul pár éves munkatapasztalattal és többféle szakmából, ami még izgalmasabbá teszi az 
új munkakultúra kialakítását. A vállalat a teljes üzem elérésénél a környező településekről érkező munkatársak-
nak műszakos buszjáratokat biztosít majd. 
Kiegészítő, keretes részek: 
Érdekesség a technológiáról: 
Az erőmű fluidágyas technológiájával 540 fokos gőzt állítanak elő, amit csak 99 bar nyomáson lehet megtenni. 
Emiatt a fő gőztermelő rendszereket is ehhez a nyomáshoz alakítják ki, így garantálva a legoptimálisabb erőmű-
vi hőkörfolyamatot a 2 darab 49,9 MW-os természetes cirkulációjú fluidágyas kazán és a Láng turbinák között, 
amik a Ganz turbógenerátor segítségével állítanak elő áramot. 
 
A beruházó: 
Az Oroszlányi Erőmű beruházói a Veolia-csoporthoz tartozó CHP-Invest Kft és az Újpalotai Energia Kft. A 
Veolia Energia Magyarország Zrt. itthon egyedülálló szakmai tapasztalattal rendelkezik a korábbi szén, illetve 
vegyes tüzelésű erőművek fluidágyassá történő átalakításában, széleskörű referenciái vannak Európában 
(Poznan, Lodz, stb.) és itthon (Ajka és Pécs) is. A vállalatcsoportnak hazánkban az Oroszlányi Erőmű már az 
ötödik ilyen beruházása. 
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Szerkesztette: Jakobi Marianna Kiadó: Kaszányiné Ruppert Tímea polgármester  

A szerkesztőség fenntartja magának a jogot, hogy az olvasói leveleket, reflexiókat rövidített formában,  
szerkesztve közölje, ezek az írások nem minden esetben tükrözik a szerkesztőség véleményét.  


